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[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ] 

AGREEMENT BETWEEN THE GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF 
LITHUANIA AND THE GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF 
CROATIA ON MUTUAL ABOLITION OF VISA REQUIREMENTS 

The Government of the Republic of Lithuania and the Government of the Republic 
of Croatia (hereinafter referred to as the "Contracting Parties"), 

Inspired by the will to facilitate the free movement of their citizens and thus to de-
velop the good relations between the two Contracting Parties, 

Have agreed as follows: 

Article 1 

Citizens of one Contracting Party holding a valid travel document specified in the 
Annex to the present Agreement may enter the territory of the other Contracting Party  
and stay for a period of up to ninety (90) days from the day of entry, provided they are 
not engaged in any professional or trade activities for personal profit.  

Article 2 

1. Citizens of either Contracting Party holding valid diplomatic or service passports 
who are appointed to the diplomatic mission or consular post of that Contracting Party in 
the territory of the other Contracting Party, or are representatives to the international or-
ganizations residing on the territory of the other Contracting Party may enter into that ter-
ritory without a visa, stay there for the period of their assignments and leave the country 
without a separate permission. 

2. Citizens of one Contracting Party who are members of family of the persons re-
ferred to in paragraph 1 and who live with them in the household, may enter into the ter-
ritory of the other Contracting Party, stay there during the period of their assignments 
without a visa and leave it without a separate permission if they themselves are holders of 
a valid diplomatic or service passport. 

Article 3 

Excluding the provisions of Article 2, visa exemption does not grant the right to 
work to the citizens of the Contracting Parties. Persons who enter the territory of the 
other Contracting Party with the aim of work, to carry a profession, to study or for a pe-
riod exceeding ninety (90) days are obliged to get visas beforehand.  

Article 4 

Citizens of one Contracting Party who have permanent residence permit or have a 
long term residence permit of the other Contracting Party, may leave and return on the 
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territory of this Contracting Party without a visa, provided that they have a valid travel 
document specified in the Annex to the present Agreement, during the period of their 
permitted sojourn.  

Article 5 

Citizens of one Contracting Party may enter territory of the other Contracting Party 
at each border crossing open for international passenger traffic, provided that they met 
the conditions required by national legislation of the other Contracting Party for the en-
try, movement and sojourn of foreigners.  

Article 6 

Citizens of one Contracting Party will be obligated to observe the laws of the other 
Contracting Party during their sojourn on its territory.  

Article 7 

1. Each Contracting Party will reserve the right to refuse the entry or to terminate the 
term of stay on its territory of citizens of the other Contracting Party for reasons of na-
tional security, public health and order. 

2. Each Contracting Party shall, at any time and without any special formalities, ad-
mit its own citizens who had entered the territory of the other Contracting Party. 

Article 8 

1. Citizens of the either Contracting Party who have lost a travel document specified 
in the Annex of the present Agreement on the territory of the other Contracting Party, 
will be obliged to report it immediately to the competent authorities of that Contracting 
Party, which shall issue them free of charge document certifying this fact. 

2. In case of paragraph 1 of this Article, the diplomatic mission or consular office of 
either Contracting Party will provide its citizens with the temporary travel documents to 
be used to leave the territory of the other Contracting Party. 

Article 9 

1. Either Contracting Party may temporarily suspend the application of the present 
Agreement wholly or partially, except of paragraph 2 of Article 7, of the reasons of na-
tional security or public order. 

2. Either Contracting Party will immediately notify the other Contracting Party 
through diplomatic channels for the introduction of the withdrawal of such measures. 
These measures will enter into force thirty (30) days after the notification has been pre-
sented to the other Contracting Party.  
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Article 10 

1. The Contracting Parties will exchange through diplomatic channels samples of 
valid travel documents specified in the Annex to the present Agreement not later than 
thirty (30) days prior to its entry into force. 

2. In the event of any change of existing travel documents specified in the annex to 
the present Agreement or of the introduction of new travel documents samples of such 
documents together with complete information for their use will be exchanged through 
diplomatic channels by the Contracting Parties not less than thirty (30) days prior to their 
introduction. 

Article 11 

This Agreement will be in force for an indefinite period of time. Each Contracting 
Party will reserve the right to terminate it at any time. Termination will take effect ninety 
(90) days upon receipt of the respective notification in writing through diplomatic chan-
nels.  

Article 12 

Any amendment of the present Agreement agreed upon by the Contracting Parties 
will be effected by exchange of notes.  

Article 13 

This Agreement will enter into force thirty (30) days from the day of its signature. 
DONE in Stockholm on 28 May 1998 in two originals each in the Lithuanian, Croa-

tian and English languages, all texts being equally authentic. In case of any different in-
terpretation the English text will prevail. 

For the Government of the Republic of Lithuania:  

For the Government of the Republic of Croatia: 
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ANNEX 

to the Agreement between the Government of the Republic of Lithuania and the 
Government of the Republic of Croatia on mutual abolition of visa requirements. 

The travel document of the Republic of Lithuania will be as follows: 
- diplomatic passport 
- service passport 
- citizen's passport 
- repatriation certificate 
- seamen's book 
- child's travel document 
The travel document of the Republic of Croatia will be as follows: 
- diplomatic passeport 
- service passport 
- ordinary passport 
- travel certificate 
- group passport 
- seamen's book 
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[ LITHUANIAN TEXT – TEXTE LITUANIEN ] 
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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

ACCORD ENTRE LE GOUVERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE DE 
LITUANIE ET LE GOUVERNEMENT DE LA RÉPUBLIQUE DE 
CROATIE RELATIF À LA SUPPRESSION MUTUELLE DES 
FORMALITÉS DE VISAS 

Le Gouvernement de la République de Lituanie et le Gouvernement de la Républi-
que de Croatie, ci-après dénommés les « Parties contractantes », 

Désireux de faciliter la circulation de leurs ressortissants et développer ainsi des rela-
tions amicales entre les deux Parties contractantes, 

Sont convenus de ce qui suit : 

Article premier 

Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes, qui sont titulaires de 
documents de voyage valables et mentionnés dans l’Annexe du présent Accord, peuvent 
entrer sur le territoire de l’autre Partie contractante et y séjourner pendant une durée ne 
dépassant pas quatre-vingt-dix (90) jours, et doivent fournir des documents attestant 
qu’ils ne sont engagés dans aucune activité professionnelle ou commerciale exercée à des 
fins personnelles. 

Article 2 

1. Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes titulaires d’un pas-
seport diplomatique ou d’un passeport de service en cours de validité, et qui sont affectés 
à une mission diplomatique ou à un consulat de leur pays ou qui sont des représentants 
de leur pays auprès d’une organisation intergouvernementale sur le territoire de l’autre 
Partie, sont autorisés à entrer sur le territoire de l’autre Partie contractante sans présenter 
de visa, y séjourner pendant la durée de leur mission officielle et le quitter sans obtenir 
de permission expresse. 

2. Les membres de la famille faisant partie du ménage des personnes visées au para-
graphe 1 peuvent entrer sur le territoire de l’une ou l’autre des Parties contractantes sans 
visa, y séjourner pendant la durée de leur mission officielle et le quitter sans obtenir de 
permission expresse, dans le cas où ils sont eux-mêmes titulaires d’un passeport diploma-
tique ou de service en cours de validité. 

Article 3 

Sauf dispositions contraires, l’exemption des formalités de visas ne confère pas aux 
personnes visées à l’article 2 le droit de travailler sur le territoire de l’une ou l’autre des 
Parties contractantes. Les personnes entrant sur le territoire de l’autre Partie contractante 
dans l’intention d’y travailler, d’y exercer une profession, d’y étudier ou d’y séjourner 
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pendant une durée supérieure à quatre-vingt-dix (90) jours seront tenus d’obtenir préala-
blement un visa. 

Article 4 

Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes titulaires d’un permis 
de séjour permanent ou d’un permis de séjour à long terme délivré par l’autre Partie 
contractante, peuvent quitter et revenir sur le territoire de ladite Partie contractante sans 
visa, attestant qu’il possèdent un document de voyage valide mentionné dans l’Annexe 
au présent Contrat, pendant la durée autorisée par leur permis. 

Article 5 

Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes peuvent enter sur le 
territoire de l’autre Partie contractante en utilisant tous les points de passage ouverts au 
trafic international des passagers à condition qu’ils respectent l’ensemble de la législation 
nationale en vigueur dans l’autre Partie concernant l’entrée, le transit et le séjour des 
étrangers. 

Article 6 

Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes seront tenus de se 
conformer aux législations et règlements de l’autre Partie contractante pendant la durée 
de leur séjour sur son territoire. 

Article 7 

1. Chaque Partie contractante se réservera le droit de refuser l’entrée ou d’écourter le 
séjour sur son territoire des ressortissants de l’autre Partie contractante pour des raisons 
de sécurité nationale, d’ordre public ou de santé publique. 

2. Chaque Partie contractante aura l’obligation d’admettre sur son territoire, à tout 
moment et sans formalités particulières, ses propres ressortissants qui sont entrés sur le 
territoire de l’autre Partie contractante. 

Article 8 

1. Les ressortissants de l’une ou l’autre des Parties contractantes, qui auront perdu 
un document de voyage mentionné dans l’Annexe au présent Accord sur le territoire de 
l’autre Partie contractante, seront tenus de rapporter immédiatement la perte auprès des 
Autorités compétentes de ladite Partie, lesquelles devront leur fournir gratuitement un 
document attestant ladite perte. 

2. Dans le cas de la perte des documents de voyage mentionnée au paragraphe 1, la 
mission diplomatique ou consulaire de l’une ou l’autre des Parties contractantes devra 
délivrer aux personnes concernées des documents de voyage provisoires leur permettant 
de quitter le territoire de l’autre Partie contractante. 
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Article 9 

1. Chaque Partie contractante peut suspendre temporairement l’application du pré-
sent Accord en tout ou en partie, à l’exception du paragraphe 1 de l’article 7, pour des 
raisons de sécurité nationale, d’ordre public ou de santé publique. 

2. Chaque Partie contractante notifiera immédiatement à l’autre Partie, par la voie 
diplomatique, l’introduction de ladite suspension. Cette suspension entrera en vigueur 
trente (30) jours après que la notification aura été présentée à l’autre Partie contractante. 

Article 10 

1. Les Parties contractantes s’échangeront les modèles des documents de voyage 
mentionnés dans l’Annexe au présent Accord ou d’autres documents de voyage valides 
par la voie diplomatique au plus tard trente (30) jours avant la date d’entrée en vigueur 
du présent Accord. 

2. Si l’une ou l’autre des Parties contractantes modifie les documents de voyage 
mentionnés dans l’Annexe au présent Accord ou introduit de nouveaux documents de 
voyage, elle fournira à l’autre Partie contractante les modèles de ces documents ainsi que 
les détails y afférents en vue de leur utilisation, par la voie diplomatique, au moins trente 
(30) jours avant leur introduction. 

Article 11 

Le présent Accord est conclu pour une durée indéterminée. Chaque Partie contrac-
tante peut dénoncer le présent Accord à tout moment moyennant notification écrite d’un 
préavis de soixante (90) jours par la voie diplomatique. 

Article 12 

Tout amendement au présent Accord mutuellement convenu par les Parties contrac-
tantes entrera en vigueur moyennant échange de notes. 

Article 13 

Le présent Accord entrera en vigueur trente (30) jours à compter de la date de la si-
gnature. 

FAIT à Stockholm le 28 mai 1998, en deux exemplaires, dans les langues litua-
nienne, croate et anglaise, les trois textes faisant également foi. En cas de divergence 
d’interprétation, le texte anglais prévaudra. 

Pour le Gouvernement de la République de Lituanie : 

Pour le Gouvernement de la République de Croatie : 
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ANNEXE 

au présent Accord entre le Gouvernement de la République de Lituanie et le Gouver-
nement de la République de Croatie relatif à la suppression mutuelle des formalités 
de visas. 

Les documents de voyage propres à la République de Lituanie seront les suivants: 
-passeport diplomatique 
-passeport de service 
-passeport national 
-certificat de rapatriement 
-registre d’équipage 
-document de voyage pour enfants 
Les documents de voyage propres à la République de Croatie seront les suivants: 
-passeport diplomatique 
-passeport de service 
-passeport ordinaire 
-certificat de voyage 
-passeport de groupe 
-registre d’équipage 
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